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Obecná hodová oslava sa tento rok po 
dlhej nechcenej covidovej pauze niesla 
v duchu sviatku hudby. Zabavili sa aj 
detičky, aj mladí a aj tí skôr narodení a 
atmosféra bola skvelá, akoby oslavovala 
jedna veľká rodina. A tak by to malo byť 
stále. 

Najmenšie detičky si mohli zadupať, za-
skákať, zatancovať a zaspievať na našich 
hodoch spolu s obľúbenými Paci Pac. 
Tiež sa mohli vďaka Lozorňáčiku zaba-
viť v detskom kútiku, či už pri maľovaní, 
modelovaní z plastelíny alebo skákaní. 

Naše mažoretky Soffinky nám pred-
viedli svoje krásne choreografie, s ktorý-
mi žnú úspechy a zbierajú medaile. 

„S úsmevom“ sme počúvali šikovných 

muzikantov a spevákov z FOR Bratis–
lava (Festivalový orchester Bratislava). 
Je to 22 členný orchester a ich repertoár 
bol skutočne veľmi pestrý. Toľko muzi-
kantov na pódiu ešte Lozorno nezažilo. 

O hodoch nám prišli zanôtiť aj naši 
chlapci z Enem 
tak a nechýbala 
ani LOZA. Aj pani 
Gizka Oňová 
nám prišla sprí-
jemniť naše hody 
svojím spevom a 
vtipnými prího-
dami. 

„Fajčenie škodí 
zdráááviu“... a veľa 
iných hitov sme 
si mohli zaspie-
vať so skupinou 
Vidiek. Nesku-
točná atmosféra 

tam vládla v celom 
areáli. Zábava po-
kračovala a grado-
vala so skupinou 
Medial Banana, 
ktorá roztancovala 
a rozskákala celý 
areál. A boli sme 
svedkami toho, že 
dokonca ani zlo-
mené nohy nie sú 
prekážkou a tanco-
vať sa dá aj s bar-
lami. 

Celým podujatím 
nás sprevádzal 
skvelý moderátor 
Roman Bomboš 
a príjemným bonu-
som bol aj remeselnícky jarmok, futba-
lový hodový zápas, vtipný fotokútik či 
bohaté a chutné gastro občerstvenie. 

Veľké ďakujem patrí všetkým skvelým 
účinkujúcim, technikom, pomocnému 
personálu a všetkým dobrovoľníkom, 
ktorí pomáhali kde treba a aj ich záslu-

hou dopadli naše obecné hody výborne. 
A aj vďaka Tibimu Véghovi máme z na-
šich letných hodov peknú fotospomien-
ku. 

Ešte raz všetkým zo srdca ĎAKUJEM!

Borka Hurajová 
Foto: Tibor Végh (www.tibiphoto.com)

Pestrá zmes hudby namiešaná na hodoch chutila

Komunálne voľby 2022
Predstavujeme vám kandidátov na starostu a poslancov 
od str. 11 – 16.

Pani Gizka Oňová

Festivalový orchester Bratislava
Skupina Vidiek

Skupina Medial Banana
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Správy z obce
Júl

- Zasadalo obecné zastupiteľstvo, ktoré okrem iného schválilo, 
že v nasledujúcich voľbách do samospráv a VÚC bude v Lozor-
ne jeden volebný obvod a dva volebné okrsky. Počet poslancov 
bude v nasledujúcom volebnom období 9. Voľby sa budú reali-
zovať v budove Športového areálu Jozefa Ráca. 

- Zrealizovalo sa stretnutie občanov v areáli železničnej stani-
ce, na ktorom boli prezentované prvé výsledky prieskumu na 
tému ako si predstavujete využitie budovy železničnej stanice. 

- Starosta absolvoval lúčenie s predškolákmi v materskej škole.

- Obec dokončila čistenie vodného koryta na Zvončínskej ulici.

- Chlapci z Lozorno s.r.o. rekonštruovali odvodnenie na Že-
lezničnej ulici. 

- Ukončili sme práce na budove v Športovom areáli Jozefa Ráca. 

- Obec navštívil štátny tajomník Ministerstva regionálneho 
rozvoja a informatizácie SR Dušan Velič. Starosta spolu so zá-
stupcom starostu Ladislavom Krechňákom a poslancom Pet-
rom Mihálikom prezentovali plánované projekty, ktoré obec 
chce realizovať.

- Dokončili sa ulice Riadok a Borovicová.

- Začali sa práce na Pumptrack dráhe a skate parku v športo-
vom areáli Jozefa Ráca. Predpokladané ukončenie a odovzda-
nie diela je november 2022.

- Začali sme obstarávať projektovú dokumentáciu na rozšíre-
nie materskej školy. 

- Starosta absolvoval stretnutie so zástupcom Správy ciest 
BSK a riešili spolu rekonštrukciu hlavnej cesty naprieč celou 
dedinou. Dohodli sa, že Správa ciest BSK zahrnie rekonštruk-
ciu hlavnej cesty do investičného plánu na rok 2023. 

- Starosta absolvoval stretnutie s pedagogickým zborom prvé-
ho stupňa ZŠ. Riešili zabezpečenie vzdelávacieho procesu 
počas rekonštrukcie budovy prvého stupňa. Zmeny sa budú 
týkať obdobia od januára do júna 2023. 

August

- Začali sa práce na modernizácii ZŠ a revitalizácii parku pri 
budove Centra kultúry Lozorno.

- Absolvovali sme pracovné stretnutie na okresnom úrade v 
Malackách ohľadom rozšírenia zberného dvora.

- Starosta prijal zástupcov amerických vojsk umiestnených na 
letisku v Kuchyni. Predstavitelia vojsk prejavili záujem dob-
rovoľnícky pomôcť obci alebo zapojiť sa do kultúrnych akcií 
organizovaných obcou. Taktiež prejavili záujem si zahrať pria-
teľský futbalový zápas s naším mužstvom. Pozdávala sa im 
myšlienka pomôcť sadiť stromy v obci a návšteva našich žia-
kov ZŠ na základni v Kuchyni.

- V areáli ZŠ sa nám podarilo obnoviť povrch basketbalového 
ihriska.

Stretnutie ohľadom železničnej stanice bolo veľmi podnetné

Ulice Riadok a Borovicová dostali nový asfalt

Za plotom sa črtá nová Pumtrack dráha

Návštevu z ministerstva zaujali naše plánované projekty
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Cieľom Tenisového oddielu v Lozorne je podporovať športové 
aktivity, rozvíjať pohybové  zručnosti detí, mládeže a tiež kaž-
dého hráča. Športom podporujeme zdravie, kondíciu, učíme sa 
zvládať stres, prekážky – bojovnosť, fair play, a trénujeme tiež 
zmysel pre pravidelnosť.

K základným výcvikom tenisu patrí trénovanie úderov o stenu 
a ich umiestňovanie. Tenisový oddiel má už v súčasnosti na 
tento účel vybudovanú novú plochu a betónovú zelenú stenu.   
Z opačnej strany steny sa nachádza biela plocha, orámovaná 
čiernym pásom, ktorá môže byť využitá napr. na premietanie. 

Toto viacúčelové dielo z vlastných prostriedkov zabezpečil a 
vybudoval p. Ján Haramia ml. 

Tenisový oddiel v Lozorne preto vyjadruje p. Haramiovi srdeč-
né poďakovanie za ochotu, pomoc a profesionálny prístup pri 
realizácii kvalitného viacúčelového diela.

Ďakujeme za podporu pri motivácii detí, mládeže ako zmyslu-
plne vyplniť svoj voľný čas.

Rudolf Bordák, predseda TO

September

- Odštartovali sme nový školský rok v materskej aj základnej 
škole. V základnej škole sa otvorenia školského roku zúčastnila 
aj štátna tajomníčka Ministerstva školstva, vedy, výskumu a 
športu SR, p. Svetlana Síthová.

- Mali sme kontrolný deň na stavbe základnej školy, stavba za-
tiaľ prebieha podľa harmonogramu. 

- BSK nám potvrdilo, že dáva do rozpočtu na budúci rok re-

konštrukciu hlavnej cesty od vstupu do obce až po jej koniec. 
Ak to poslanci BSK schvália, tak nás čaká budúci rok rekon-
štrukcia hlavnej cesty.

- Starosta spolu s Janou Sheppard odovzdal generálnemu ria-
diteľstvu Železničnej spoločnosti Slovensko petíciu za rekon-
štrukciu železničného priecestia pri Coop Jednote.

- Pomaly dokončujeme Pumptrack dráhu a skate park v Špor-
tovom areáli Jozefa Ráca v Lozorne. Pumptrack bude mať 7 
naklopených zákrut a 25 vĺn, na ktorých je možné generovať 
rýchlosť. Celková dĺžka jeho dráhy bude 132,6 m. 

Zvony nad krajinou

Návšteva amerických vojakov z letiska v Kuchyni

Otvorenie nového školského roku v ZŠ Lozorno

Nová plocha a stena slúži na trénovanie úderov

Biela strana steny môže slúžiť na premietanie

V nedeľu 28.8.2022 odvysielalo Rádio Regina v rámci relácie 
„Zvony nad krajinou“ rozhlasový medailón o našej obci. Pre 
tých, čo to zmeškali, alebo tých, čo by si to radi vypočuli zno-
va, pripájeme link na reláciu.

Touto cestou ďakujeme všetkým, ktorí sa nahrávania zúčast-
nili a prispeli tak k odprezentovaniu našej dediny v tom naj-
lepšom svetle. Prajeme vám príjemné počúvanie! 

https://www.rtvs.sk/radio/archiv/1709/1876160

Poďakovanie
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Letný Lozorňáček
Počas letných prázdnin rodinky načerpali sily dovolenkovými 
výletmi. Na prelome letných mesiacov si detičky zakrepčili na 
obecných hodoch. Pre najmenších zahrala do tanca skupina 
Paci Pac. Ako býva zvykom, pre deti boli pripravené športo-
vé aktivity aj kreatívne dielničky. Deti si vyrábali papierové 
chobotnice či kvietky z plastelíny a tie väčšie sa sústredili na 
športové náčinie. 

Pred začiatkom školského roka sa v domácnostiach vo veľkom 
upratovalo. A všetko nepotrebné a nevyužité oblečenie, hrač-
ky a doplnky putovali na výmennú burzu – swap. Veď prečo 
vyhadzovať veci, ak je možné nájsť im nové miesto v inej do-
mácnosti. 

Leto sme uzavreli veselo a rozprávkovo, podujatím „Cesta 
rozprávkovým lesom“. A to aj napriek skúšaniu počasia a di-
lemou, s ktorou sme sa popasovali aj my organizátori. Do 12tej 
pršalo a zázrakom „hop“ a už nám slniečko svietilo na všetky 

rozprávkové bytosti, rodinky a detičky. Rodinky spoznali kúsok 
lozornianskych lesov nad priehradou. Trasa viedla popri vode 
a cez les späť k vodnej ploche. Pri prechádzke si deti vyskúšali 
rôzne zábavné i edukačné úlohy. Stretli kopec rozprávkových 
bytostí - čerta, piráta, princezné, kráľa, indiánku, šaša, čarodej-
nicu aj Pippi dlhú pančuchu. Už teraz rozmýšľame nad kostý-
mami a aktivitami na stanoviskách na budúci rok.                                                                                                                               

Za pomoc ďakujeme dobrovoľníkom, Divadlu Vadidlo a obci 
Lozorno. Ďakujeme sponzorom Potraviny Zlatica Murániová 
– Môj obchod a Potraviny Coop Jednota. 

Pripravujeme:

„Montyho kurzy“ - kurz pre chodiace i nechodiace (loziace 
detičky), každý utorok v CK Lozorno. Začíname 4.10. o 9:30 
– Cvičíme s Monty, o 10:30 – Monty hernička. Prihlasovanie 
mailom, uzavretá skupina.

„Eko workshopy“ – témy na workshopy „Udržateľná jeseň“, 
„Výroba a dekorácie sviečok zo zvyškového vosku“, „Zero was-
te Vianoce“ – praktické tipy na darčeky a výzdobu. A mnoho 
ďalších zaujímavých tém. Presné termíny budú uvedené na 
facebook stránke Lozornacek.

V prípade akýchkoľvek postrehov či návrh na workshopy, kur-
zy pre deti i dospelých, nás neváhajte kontaktovať emailom na: 
lozornacek@gmail.com.

Pre aktuálne informácie môžete sledovať Lozorňáček na face-
booku (Lozornacek).

Gabika Ulehlová, RC Lozorňáček

Na jar sme vyhodnotili občianske hlasovanie „Enem pro 
Lozorno“, kde sa obyvatelia Lozorna uchádzali so svojimi 
nápadmi o vašu podporu a o finančnú podporu od obce. 
Najviac hlasov získali projekty „Doplnenie mobiliáru v parku v 
Kozinci“, „Pitná fontánka v parku v Kozinci“, „Ešte viac kvetov v 
Lozorne“ a „Športový klub Karpatské Líšky“. Aktuálne môžeme 
s radosťou povedať, že v Kozinci už je osadená nová preliezka 

aj pitná fontánka. Karpatské líšky začali v septembri s prvými 
tréningami, a výsadba kvetov sa plánuje realizovať v najbliž-
ších týždňoch. Podrobnejšiu správu z programu uverejníme 
v ďalšom čísle, ale chceli sme vám už teraz dať vedieť, že sa 
občianske nápady realizujú, že sa nezaspalo na vavrínoch.

Určite ste si všimli, že v obci sa postupne vysádzajú kvetino-
vé záhony a snažíme sa zveľadiť verejný priestor. Týmto spô-
sobom by sme sa chceli prihovoriť aj vám občanom a nájsť 
medzi vami dobrovoľníkov, ktorí by mali záujem sa o tieto 
trvalkové záhony starať. Kto by mal záujem občas záhon po-
kopať, vytrhať burinu či zostrihať suché kvety, prosíme, oz-

vite sa Jurajovi Schwarzovi z Lozorno, spol. s r.o. na t.č. 0948 
522 506 alebo na obecný úrad, t.č. 02/6920 4311. Ďakujeme 
a sme radi, že vám záleží, aby obec prekvitala a bola pekná, 
upravená, farebná. 

Jana Karovičová, kancelária starostu

Kvetinové záhony nám skrášľujú obec, ale potrebujú aj pravidelnú starostlivosť

Projekty z „Enem pro Lozorno“ už ožívajú

Paci Pac na hodoch deti zabavili
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Rybárske hody tradične za každého počasia

Najlepší guláš z diviny navarili naši poľovníci

V mesiaci júli sme pokračovali v tradícii 
a usporiadali sme 23. ročník rybárskych 
hodov na priehrade. Pravidelne ako 
väčšinou v minulosti nechcela s nami 
spolupracovať príroda,teda počasie. To 
by neboli rybárske hody v Lozorne keby 
nezapršalo, ale myslíme si, že to z časti 
vykompenzovali aj pozitíva tejto akcie. 
Teda, bohaté občerstvenie, dobrá hu-
dobná produkcia a hlavne veľká účasť 
návštevníkov tohto podujatia, čo nás 

veľmi teší. Takže dá sa aj za málo peňazí 
– veľa muziky. Do tanca a na počúvanie 
hrali country kapela Bukado a DJ Palo 
Knotek. O celú organizáciu akcie sa po-
starala partia lozornianskych rybárok a 
rybárov v počte 30 ľudí. Týmto by som 
im chcel poďakovať za prácu, ktorú od-
viedli nezištne. Výťažok z tejto akcie 
bude použitý na opravu strechy a fasády 
rybárskych búd na priehrade, aby sme 
ich v budúcnosti mohli premenovať 

na „Rybársky dom“ hodný 
okolia a 21. storočia. Ďalej 
chcem poďakovať podporo-
vateľom a sponzorom, kto-
rí nám boli nápomocní pri 
organizovaní a budú nám 
aj v budúcnosti pri oprave 
a rekonštrukcii tohto rybár-
skeho stánku. V neposled-
nom rade ďakujem všetkým 
návštevníkom, ktorí zvládli 
pravidlá slušného správa-
nia až do konca a svojou 
účasťou tiež prispeli k rea-
lizácii dobrej veci.

Takže možno sa stretneme 

aj o rok. Petrov zdar!

Radovan Zeman,  
predseda SRZ ObO Lozorno

Dňa 20.8.2022 orga-
nizovala Obvodná 
poľovnícka komora 
v Malackách Poľov-
nícky deň. Tradične 
sa konala aj súťaž 
vo varení gulášu, 
ktorého sa zúčast-
nilo aj Poľovnícke 
združenie Podhorie 
z našej obce. Guláš 
uvarený s láskou a 
úctou k prírode vy-
hral prvé miesto. 

Tím poľovníkov 
viedol šéfkuchár P. 
Hubek. Najlepším 

dôkazom, že naši poľovníci vedia uvariť 
najlepší guláš, boli prázdne kotle. Komu 
sa neušlo, môže do parku pri kaštieli 
prísť na Poľovnícky deň opäť o rok. 

Mrzí nás, že našich poľovníkov nepod-
porila samotná obec, a pritom stačilo 
len tak málo, zapožičať stan. Dúfame, 
že v budúcnosti pri reprezentovaní 
obce budú starosta a celé zastupiteľstvo 
ústretovejší.

Čo viac dodať? Ďakujeme našim poľov-
níkom, ktorí nás reprezentovali v Ma-
lackách a prajeme „LOVU ZDAR“. 

PZ Podhorie
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PETÍCIA za opravu železničného priecestia

90 vymodlených rokov

Občianska inicia-
tíva vedená Janou 
Sheppard, kandidátkou 
na poslankyňu Brati-
slavského samospráv-
neho kraja vyzvala 
prednedávnom obča-
nov Lozorna  k podpi-
su petície.

Petícia bola adresovaná 
generálnemu riaditeľ-
stvu Železničnej spo-
ločnosti Slovensko, kde 
nespokojní občania, 
volajú po naliehavej 
rekonštrukcii železnič-
ného priecestia medzi 
Športovým námestím 
a Dlhou ulicou v Lo-
zorne. Touto petíciou 

sme sa pridali k listu, ktorý starosta 
Lozorna pán Ľuboš Tvrdoň pred časom 
odoslal generálnemu riaditeľstvu Želez-
níc Slovenskej Republiky. Súčasný stav 
tohto priecestia je v katastrofálnom sta-
ve a je len otázkou času kedy tam dôj-
de k poškodeniu motorových vozidiel. 
Hluk, ktorý vzniká pri prechode tohto 
železničného priecestia taktiež prekra-
čuje prípustné hodnoty.

Petíciu s 353 podpismi sme odovzdali na 
riaditeľstve za prítomnosti aj pána sta-
rostu Ľuboša Tvrdoňa. Veríme, že nás 
generálny riaditeľ vypočuje a železničné 
priecestie bude čoskoro opravené. Ďa-
kujeme všetkým, kto ste sa pripojili k 
našej petícii. 

Jana Sheppard

Vážená pani  Hurajová,

v rodnom liste máte uvedený krásny dá-
tum. Narodili ste sa v deň, keď celý kresťan-
ský svet slávi sviatok Panny Márie.                 

Váš život nebol a nie je márny. Žijete 90 
rokov príkladným kresťanským životom. 
Všetci Vás dlhé roky poznáme ako modle-
níčku. Je to už na tisíce ružencov a litánií 
pred každou sv. omšou. Prosby za Božiu 
pomoc a ochranu i modlitby za chorých. 
Tiež modlitbami za duše zomrelých, ste ná-
pomocná pozostalým prekonať žiaľ. Nikdy 
to nebola pre Vás strata času. Vždy to bola 
Vaša ochota i obetavosť. Nehľadiac na zlé 
počasie, alebo že sem-tam niečo pobolieva, 
či ťaží. Aj vďaka Vám fungoval Betlehem-

ský útulok. Touto svojou 
Bohu milou činnosťou 
napomáhate zjednoco-
vať aj naše farské spolo-
čenstvo.  

Vďaka Bohu dožili ste sa 
požehnaného veku, do-
držiavajúc náboženské 
tradície, vedené cestou 
kresťanskej viery vo svo-
jom živote.

Preto aj my v tónoch 
vďačnosti a v modlitbách 
Vám vyprosujeme od 
Vašej patrónky Panny 
Márie stálu ochranu a 
mnoho Božích milostí, 
aby v dobrom zdraví a 
sviežej mysli, ste naďalej 
vytrvali. 

Pán Boh má s Vami plá-
ny isto milé, keď dožičil Vám dožiť sa tejto 
krásnej chvíle 90-te výročie svoje osláviť. 

My si Vás dovoľujeme kytičkou vďaky po-
zdraviť. Nech lupienky kvetov Vám na ces-
tu sypú sa a každé želanie pod ochranou 
Matky Božej Vám splní sa.

To Vám prajú farníci z Lozorna                

V živote človeka je mnoho zážitkov, 
ktoré utkvejú v pamäti dlhé roky. S 
Vami, pracovníčkou „tedajšej píly sme 
podaktorí nejaký čas žili“. Problém ste 
nemali i keď s partiou chlapov ste pra-
covných riešení neraz dosť mali, avšak 
Vaším humorom ste chmáry odohnali, 
keď sa s guľatinou smerujúcou do va-
gónov i z rezivom na export po pres-
nosti žiadalo, svoju kľudnú náturu v 
práci ste si zodpovedne udržali.

Cestu domov po šichte únavu ste ne-
javili, mladšie žienky pešo po lese ste 
odbiehali a typickým štýlom „co je s 
Vama, de ste, jak to idete?“ sa vzďaľova-
li. Malé nožičky, ale rýchle vždycky. Zá-
žitky, ako napríklad Vaša nočná jazda 
na bicykli bola Vami utajovaná, ale ako 
to býva, pre pokoj doma ste s pravdou 
vyrukovali a bicykel ste viac neskúšali, 
aby Vám aj nočný úbor používaný pri 
jazde príslušníci pre podozrenie neza-
držali.

Pani Hurajová, Vaša činnosť všeobec-
ne, je všade kladne stále hodnotená a 
ku veku Vášmu neuveriteľná. Tešíme 
sa na stretnutie na ulici ráno, keď štar-
tujete na nákupy a už dovtedy sú napra-
žené palacinky, napečená štrúdľa. To 
nerobia veru takí mladí dôchodcovia. 
            
                 A.H.

Mesiac august je letný čas a práve v ňom
sme mali možnosť priniesť pozdrav
jubilantke „okrúhlej krásnym vekom“,
vynikajúcej vždy pre pohyb mladice súcej.
Naša jubilantka pani Hurajová bola a stá-
le je,
ku každému úprimná, pravdomluvná,
vtipná, obdivuhodná pre svoju energiu,

to je pre nás aj do závidenia.
V tento čas prijmite úprimné
blahoželanie ku 45 x 2.
Nech Vás naďalej chráni ruka
Panny Márie, ktorej meno i Vaše je
a zdravie nech Vám ďalej praje!

A.H.

Pani Mária Hurajová, foto: Zlatica Rybárová

Pani Jana Sheppard a starosta odovzdávajú petíciu
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Leto a čas prázdnin je už síce za nami, 
ale my máme toľko krásnych zážitkov, 
že sa z nich budeme ešte dlho 
tešiť. To, na čo sa cez leto najviac 
tešíme, je náš SOFFI tábor, ktorý 
sme tento rok mali v krásnom pro-
stredí na rozhraní Kremnických 
vrchov a Veľkej Fatry, v Čremoš-
nom. Do tábora sme išli všetky (až 
na tri malé detičky, ktoré pár dní 
pred odchodom ochoreli) a nesku-
točne sme si to tam užili. Naše 
trénerky nám pripravili týždeň 
nabitý programom a mali sme aj 
jeden krásny výlet do Kremnickej 
mincovne a do Harmaneckej jas-
kyne. Tak rýchlo to ubehlo, že nám 
bol aj týždeň málo. Ale čo sa dá ro-
biť, užili sme si to tam a už teraz 
sa tešíme na tábor v budúcom roku. No 
chceli by sme však touto cestou poďako-
vať sponzorom, ktorí nám finančne aj 
materiálne pomohli zvládnuť túto akciu. 
Za finančnú pomoc veľmi pekne ďaku-
jeme Nadácii SPP a tiež aj Nadácii EPH, 
ktoré nám  venovali finančný príspevok 
a tak nám umožnili stráviť týždeň v lone 
krásnej prírody a naplno  sa venovať 
športovaniu a pobytu na čerstvom vzdu-
chu. Ďalej sa chceme poďakovať rodine 
Šterbákovej, ktorá nám zabezpečila pit-
ný režim, potom rodine Matkovičovej, 
ktorá nám venovala športové náradie 
(nafukovacie valce k airtrakom) a tiež 

iné voľno-časové náradie a dar-
čeky. Je okolo nás veľa dobrých 
ľudí, ktorých keď oslovíme, sú 
vždy ochotní nám pomôcť a 
preto ďakujeme naozaj všet-
kým, ktorí nám akokoľvek po-
mohli si užiť tento náš tábor.

Ďalšou peknou akciou, ktorú 
sme si tento rok užili bol náš 
výlet do Francúzska, ktorého 
sa zúčastnili naše najstaršie 
dievčatá, teda juniorky a se-
niorky a strávili pár dní v mes-
tečkách Estaires a Maubeuge. 
Tu sme sa spolu s našimi ka-
marátkami – mažoretkami zo 

súborov zo Sobotišťa a Nitry zúčastnili 
festivalu histórie a letných slávností pri 
príležitosti založenia mesta. V sprievode 

umelcov dlhom niekoľko 
kilometrov sme v sprie-
vode živej dychovej hudby 
pochodovali neskutočné 4 
hodiny. Bol to pre nás síce 
náročný, ale hlavne nád-
herný zážitok vidieť taký 
rôznorodý počet umelcov 
z rôznych kútov sveta, kto-
rí pricestovali na tieto ich 
slávnosti a my sme mohli 
byť súčasťou tejto ich veľ-
kej udalosti.

No a možno ste nás vide-
li a mož-
no aj nie, 
ale chvíľku sme boli aj 
„malé televízne hviezdič-
ky“. Od 17.8. do 3.9. vy-
sielala TV Joj upútavku 
na Česko-Slovensko má 
talent, kde súčasťou tejto 
upútavky sme boli aj my 
Soffinky. Naše kadetky 
spolu s trénerkou Viki 
Hricovou a s porotcom 
tejto show Jarom Slávi-
kom natočili „kúzlo“ ako 
ich pán porotca preme-
ní z dievčat, (ktoré sú na 

výlete s pani učiteľkou - našou Viki) na 
mažoretky. Bol to pre nás veľký zážitok 
a zase ďalšia nová skúsenosť.

Ak ste cyklisti, tak si určite spomínate, 
že v nedeľu 21.8. išla cez našu obec časť 
trate cyklistických pretekov L ´ETAPE, 
kde sme my mažoretky na požiadanie 
organizátora tejto súťaže vytvorili 2 fun 
zóny. Jedna časť starších dievčat otvárala 
svojim vystúpením štart a potom vítala 
športovcov v cieli a druhá časť menších 
detí v sprievode svojich maminiek vy-
tvorila krásnu atmosféru v Lozorne pri 
pomníku padlých vojakov nad priehra-
dou.  Podľa vyjadrenia organizátorov sa 
toto všetkým pretekárom veľmi páčilo 
a chceli by, aby sme im aj v budúcnosti 
takto spestrovali ich ďalšie preteky. Tak 
možno nás ešte niekde na cyklistických 

pretekoch aj uvidíte.

No a na záver vám všetkým chceme 
oznámiť, že nás čaká asi najkrajšia 
udalosť trvania nášho súboru – a 
to účasť na Majstrovstvách sveta v 
Chorvátskom Záhrebe. Vycestuje-
me teda 22. 9. na najväčšiu mažo-
retkovú súťaž, aká len existuje a tu 
sa budeme snažiť obstáť čo najlep-
šie. (Kým výjde Spravodaj už prav-
depodobne budeme mať po tejto 
súťaži). V súčasnej dobe už naplno 
trénujeme a pripravujeme sa. No 
s účasťou na tejto súťaži sú spo-
jené aj nemalé finančné náklady, 

preto sme počas leta oslovovali aj veľa 
našich priaznivcov, ktorí nám prispeli 
financiami a chceli by sme sa im preto  
touto cestou poďakovať. Sú to títo ľudia:  
p. Čukan, p. Eliáš, p. Krechňák, a zopár 
nemenovaných sponzorov.  Ale hľadá-
me ešte stále dobrých ľudí, ktorí by nám 
vedeli pomôcť. Ak by ste nám chceli pri-
spieť kontaktujte prosím našu vedúcu p. 
Danku Hurbaničovú (0908 767 667) a my 
vám budeme veľmi vďačné.  

Vaše Mažoretky Soffinky 

Mažoretky Soffinky si užívali aj cez prázdniny

Na festivale vo Francúzsku

Natáčanie upútavky s Jarom Slávikom pre TV Joj

Naše mamičky a detičky pri povzbudzovaní na cyklo pretekoch

Výlet do Harmaneckej jaskyne zo Soffi tábora v Čremošnom
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Ako už bolo uvedené v obecnom spravodaji začiatkom leta, 
miestnej občianskej iniciatíve a obci sa podarilo vybaviť povo-
lenia na výsadbu lipovej aleje na vstupe do obce od Bratislavy 
- od T- križovatky až po odbočku vedúcu na miestne poľnohos-
podárske družstvo (vstupný trojuholník s vlajkami obce).

Občianska iniciatíva zastúpená Janou Sheppard, Janou Karovi-
čovou, Henrietou Klamovou a Ľubomírom Jochimom poňala 
projekt tak, že každý strom v aleji si môže „adoptovať“ a vy-
sadiť ktokoľvek. Primárne na výsadbu pozývajú rodiny s deť-
mi - hlavnou myšlienkou je, aby si rodiny s deťmi vysadili 
svoj strom, ktorý bude rásť a dospievať spolu s deťmi. Dňa 
12.9.2022 bola spustená online registrácia - ktokoľvek, kto má 
záujem vysadiť svoj strom, sa môže ešte zaregistrovať na bit.
ly/alejlozorno.sk. K termínu uzávierky spravodaja bola rezer-
vovaná miestnymi rodinami už viac ako polovica stromov. Sa-
motná výsadba sa uskutoční 1.10.2022 v doobedňajších ho-
dinách, pre účastníkov bude pripravené aj malé občerstvenie. 

V uvedenej aleji sa bude vysádzať lipa malolistá, ktorú po dô-
kladnom zvažovaní vybrali členovia Komisie životného pro-
stredia a odpadového hospodárstva pri obecnom zastupiteľ-
stve. Pôjde o kontajnerované lipy s hrúbkou kmeňa 12-14 cm a 
výškou cca 3 metre. Tento druh stromu pomerne dobre znáša 
sucho aj solenie ciest v zime. Okrem toho lipa s ohľadom na 
množstvo kvetov prinesie úžitok aj miestnemu včelstvu. Keď-
že z tohto stromu nebudú padať žiadne plody, alej nemá prečo 
lákať ani divú zver. Preto voči výsadbe nemali žiadne námietky 
ani inštitúcie, ktoré vydávali povolenia na výsadbu.

Sadiť sa bude na vonkajšej hrane priekopy, pričom pracovní-
ci Lozorno s.r.o. vopred pripravia pre výsadbu jamy. Zároveň 
budú v čase výsadby k dispozícii na mieste, vrátane záhradnej 

architektky, ktorá bude dohliadať na výsadbu a dodržanie vy-
týčenej línie. Prihlásené rodiny a dobrovoľníci dostanú vopred 
inštruktážne video, ako majú strom vysadiť. To pripravia deti 
zo ZŠ Lozorno, kde sa ešte v septembri vysadí jeden vzorový 
strom. Deti sa tejto téme venovali okrem iného aj na výtvar-
nej výchove v júni, kedy vytvorili množstvo pekných kresieb 
budúcej aleje stromov. Mnohé z nich sa výsadby aj zúčastnia 
a sú prihlásené.

Projekt výsadby lipovej aleje sa bude realizovať vďaka zís-
kanej podpore od Nadácie Ekopolis a spoločnosti Nest-
lé Slovensko v rámci programu Sadíme budúcnosť (suma 
3 700 €), vďaka podpore Bratislavského samosprávneho 
kraja (1 500 €) a podpore od P3 Logistic parks (2 200 €). Spo-
lu sa tak občianskej iniciatíve podarilo získať zdroje v celkovej 
výške 7 400 €. 

Celkové náklady na výsadbu, vrátane zavlažovacích vakov a po-
mocného materiálu sú však vyčíslené až na cca 11 600 € (len 
samotný 1 strom stojí cca 140 €). Z tohto dôvodu bol spus-
tený darcovský program na portáli Startlab.sk (skratka: 
bit.ly/prispevoknaalej). Budeme radi za akýkoľvek príspevok - z 
darovanej sumy dokúpime ešte zavlažovacie vaky (inštalujú 
sa ku stromom neskôr po výsadbe), hnojivo a ďalšie drobnosti 
potrebné pre starostlivosť o stromy. Musíme dosiahnuť mi-
nimálne 2 500 €, aby nám boli uvedené príspevky vyplatené. 
Prípadný zostatok navyše použijeme na ďalšiu výsadbu zelene 
v obci.  

Vopred ďakujeme všetkým záujemcom o výsadbu, aj za finanč-
né príspevky.

Občianska iniciatíva: J. Sheppard, 
 J. Karovičová, H. Klamová a Ľ. Jochim

Lozorno bude mať lipovú alej

Jeden z mnohých ilustračných obrázkov k lipovej aleji od detí ZŠ Lozorno 
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My sme Lozorňané, národ spjevavý

Tento rok sme mali 15. výročie založe-
nia nášho mužského speváckeho zboru 
Enem tak. Nakoľko bola pandémia, ani 
sme nemali možnosť trochu to osláviť. 
Hneď ako sa opatrenia uvoľnili, boli sme 
pozvaní na Moravu do Miroslavských 
Knínic, kde sme účinkovali počas celej 
akcie. Bola to krásne pripravená výsta-
va vín na Knínickom zámku. Ďalej sme 
spievali u nás na oslavách Dňa matiek, 
taktiež sme boli pozvaní na otváranie 
cyklomostu do Marchegu, a spievali 
sme aj na peknej slávnosti v Smolin-
skom. A samozrejme u nás doma na 
obecných hodoch.

Už tradične od r. 2013 organizujeme 
vystúpenie krojovaných speváckych 
zborov – „Tak vítajte u nás!“. Tak 
tomu bolo i tento rok, keď sme pozvali 
moravské zbory z Mikulčíc, z Prušánek, 
zo Žabčíc a zmiešaný zbor Hochštetňan 
z Vysokej a Slovácky krúžek Skaličané v 
Bratislave. Hlavné vystúpenie sme mali 
opäť my z Enem tak.

Podujatie bolo pripravené v 
pekne vyzdobenej sále. Touto 
cestou sa chceme poďakovať 
Borke Hurajovej za pomoc pri 
organizovaní a výzdobe, Adrike 
Jánošovej za skvelé moderova-
nie, zvukárom za profesionál-
ne ozvučenie a veľký potlesk 
miestnym ženičkám, ktoré 
nám napiekli zákusky a po-
mohli s obsluhou.   

Snažíme sa zachovať tradič-
nú kultúru. Ako sme počuli v 
príhovore richtára slováckeho 
krúžku: „národ ktorý nezachová 
minulosť, nemá ani budúcnosť“. 
Takže vás všetkých srdečne pozývame 
na našu ďalšiu akciu: predhodové Ka-
tarínske spievanie, ktoré bude v sobo-
tu 26. novembra 2022 vo veľkej sále ŠK 
Lozorno. „Dojdzite si s nama enem tak za-
spívat pri dobrém vínečku a chlebe s mascú 
a cibulú“. Pri tejto príležitosti chceme 
pozvať i spoluobčanov z kolónie, aby sa 
sami nesegregovali a zúčastňovali sa 

kultúrnych akcií v obci. Taktiež chceme, 
aby bol v obci podobne ako v okolitých 
dedinách detský folklórny súbor, čo sa 
už rysuje a aby dali rodičia detičky od 
malička do folklórneho krúžku.

Za Enem tak: Milan Havel 

Foto: B.H.
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Voľby do orgánov samosprávy obcí a voľby 
do orgánov samosprávnych krajov v roku 2022

Informácia pre voliča

Volič môže voliť len v obci svojho trvalého pobytu vo voleb-
nom okrsku, v ktorého zozname voličov je zapísaný. Volič je 
povinný preukázať sa pred hlasovaním preukazom totožnosti. 
Po preukázaní totožnosti a po zázname v zozname voličov do-
stane volič vo volebnej miestnosti od okrskovej volebnej ko-
misie prázdnu modrú obálku opatrenú odtlačkom úradnej 
pečiatky obce a dva hlasovacie lístky s modrými pruhmi 
- jeden hlasovací lístok pre voľby do zastupiteľstva samo-
správneho kraja a jeden hlasovací lístok pre voľby predse-
du samosprávneho kraja. Potom okrsková volebná komisia 
zakrúžkuje poradové číslo voliča v zozname voličov pre voľby 
do orgánov samosprávy obcí a vydá voličovi prázdnu bielu 
obálku opatrenú odtlačkom úradnej pečiatky obce a dva bie-
le hlasovacie lístky - jeden hlasovací lístok pre voľby do 
obecného zastupiteľstva a jeden hlasovací lístok pre voľby 
starostu obce.

Prevzatie hlasovacích lístkov a obálky potvrdí volič oso-
bitne v každom zozname voličov vlastnoručným podpi-
som.

Každý volič sa musí pred hlasovaním odobrať do osobitného 
priestoru určeného na úpravu hlasovacích lístkov. Voličovi, 
ktorý nevstúpi do osobitného priestoru určeného na úpravu 
hlasovacích lístkov, okrsková volebná komisia hlasovanie ne-
umožní.

Na hlasovacom lístku pre voľby do zastupiteľstva samo-
správneho kraja môže volič zakrúžkovať najviac toľko 
poradových čísiel kandidátov, koľko poslancov má byť v 
príslušnom volebnom obvode zvolených (počet poslancov, 
ktorý sa volí vo volebnom obvode je uvedený na hlasovacom 
lístku).

Na hlasovacom lístku pre voľby predsedu samosprávneho 
kraja môže volič zakrúžkovať poradové číslo len jedného 
kandidáta.

V osobitnom priestore určenom na úpravu hlasovacích lístkov 
vloží volič do modrej obálky hlasovací lístok pre voľby do 
zastupiteľstva samosprávneho kraja a hlasovací lístok pre 
voľby predsedu samosprávneho kraja.

Na hlasovacom lístku pre voľby poslancov obecného za-
stupiteľstva môže volič zakrúžkovať najviac toľko pora-
dových čísiel kandidátov, koľko poslancov má byť v prí-
slušnom volebnom obvode zvolených (údaj je uvedený na 
hlasovacom lístku). V Lozorne je to maximálne 9. 

Na hlasovacom lístku pre voľby starostu obce môže volič 
zakrúžkovať poradové číslo len jedného kandidáta.

V osobitnom priestore určenom na úpravu hlasovacích líst-
kov vloží volič do bielej obálky hlasovací lístok pre voľby 
do obecného zastupiteľstva a hlasovací lístok pre voľby 
starostu obce.

Ak volič vloží hlasovací lístok do nesprávnej obálky, je ta-
kýto hlasovací lístok neplatný.

Na požiadanie voliča mu okrsková volebná komisia vydá za ne-
správne upravené hlasovacie lístky iné. Nesprávne upravené 
hlasovacie lístky vloží volič do schránky na odloženie nepouži-
tých alebo nesprávne upravených hlasovacích lístkov.

Volič, ktorý nemôže sám upraviť hlasovací lístok pre zdravotné 
postihnutie alebo preto, že nemôže čítať alebo písať a oznámi 
pred hlasovaním túto skutočnosť okrskovej volebnej komisii, 
má právo vziať so sebou do priestoru určeného na úpravu hla-
sovacích lístkov inú spôsobilú osobu, aby podľa jeho pokynov 
a zákona upravila hlasovací lístok a vložila do obálky. Obidve 
osoby pred vstupom do osobitného priestoru na úpravu hlaso-
vacích lístkov člen okrskovej volebnej komisie poučí o spôsobe 
hlasovania a o skutkovej podstate trestného činu marenia prí-
pravy a priebehu volieb a o skutkovej podstate trestného činu 
volebnej korupcie. Členovia okrskovej volebnej komisie ne-
smú voličom upravovať hlasovacie lístky.

Po opustení osobitného priestoru na úpravu hlasovacích líst-
kov volič vloží modrú obálku do modrej schránky na hla-
sovanie pre voľby do orgánov samosprávnych krajov a bielu 
obálku do bielej schránky na hlasovanie pre voľby do orgá-
nov samosprávy obcí.

Ak volič vloží obálku do nesprávnej schránky na hlasova-
nie, je takéto hlasovanie neplatné.

Volič, ktorý nemôže pre zdravotné postihnutie sám vložiť 
obálku do volebnej schránky, môže požiadať, aby obálku do vo-
lebnej schránky v jeho prítomnosti vložila iná osoba, nie však 
člen okrskovej volebnej komisie.

Volič, ktorý sa nemôže dostaviť do volebnej miestnosti zo zá-
važných, najmä zdravotných dôvodov, má právo požiadať obec 
a v deň konania volieb okrskovú volebnú komisiu o vykonanie 
hlasovania do prenosnej volebnej schránky, a to len v územ-
nom obvode volebného okrsku podľa miesta svojho trvalého 
pobytu.

Volič je povinný odložiť nepoužité alebo nesprávne upra-
vené hlasovacie lístky do zapečatenej schránky na odlože-
nie nepoužitých alebo nesprávne upravených hlasovacích 
lístkov, inak sa dopustí priestupku, za ktorý mu bude ulo-
žená pokuta 33 eur.

Voľby do orgánov samosprávy obce a 

voľby do orgánov 

samosprávneho kraja 

sa budú konať v rovnaký deň a to:

29. októbra 2022 v čase od 7:00 – 20:00 hod. 

vo veľkej sále budovy kultúrneho domu Lozorno (areál 
Jozefa Ráca) na Športovom námestí 657/24, Lozorno

Okrsok č. 1: Pre oprávnených občanov bývajúcich v obci 
Lozorno so súp. č. 1 – 600

Okrsok č. 2: Pre oprávnených občanov bývajúcich v obci 
Lozorno so súp. č. 601 – vyššie

Počet volených zástupcov (to je aj maximálny počet porado-
vých čísel, ktoré je možno zakrúžkovať na volebnom lístku):

Starosta – 1   Poslanci – 9
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Ľubomír Húbek (63 r.), majster výroby, 
SPŠ strojnícka, nezávislý kandidát, č. 1

1. Lozorno je moje rodisko. Žila, žije a 
bude v Lozorne žiť moja rodina po gene-
rácie. Mám Lozorno rád, poznám jeho 
históriu, geografickú polohu, prírodu, 
jeho časti a ľudí. Od mladosti som sa po-
dieľal na jeho rozvoji a budovaní a chcel 
by som v tom pokračovať aj naďalej.

2. V prvom rade, by som chcel v Lozorne 
zmeniť prístup volených členov samo-
správy k jeho občanom. Byť k ľuďom 
citlivejší, vnímavejší a chápavejší, ale 
hlavne nekategorizovať ľudí podľa ná-
zoru a presvedčenia a nebojovať. Mojou 
snahou bolo, je a bude vychádzať s kaž-
dým občanom obce, prijímať spoločné 
rozhodnutia a diskutovať o každom ná-
zore, ale hlavne pomáhať radou a skut-
kom. Mojou srdcovou záležitosťou do 
budúcnosti je vybudovanie domova so-
ciálnych služieb pre seniorov a budovať 
obecné nájomné byty pre mladých ľudí, 
ale aj pre lekárov a učiteľov. A konečne 
dokončiť „obchvat“ obce. Je toho stále 
veľa, čo by bolo dobré a nutné v Lozor-

ne budovať a rozvíjať. Žiaľ, žijeme dobu, 
ktorá toto všetko môže zabrzdiť, alebo 
zmeniť. Najdôležitejšie však je, udržať 
už vybudované a budovať s rozvahou a 
kvalitne.

3. Som pracujúci dôchodca a mám do-
statok skúseností a vedomostí v celom 
spektre pracovného života. Navyše som 
dve volebné obdobia pôsobil tu v Lozor-
ne, ako starosta. Kto chce, ten moju prá-
cu pre obec vidí a do dnešného dňa ju aj 
využíva. Spomeniem iba tie najdôležitej-
šie veci a to je dobudovanie vodovodu a 
kanalizácie spojené s rozšírením vodo-
jemu na dostatočnú kapacitu pre obec 
a rekonštrukciu a rozšírenie kapacity 
čističky odpadových vôd. Spomeniem 
rozšírenie materskej škôlky a rekon-
štrukciu aj základnej školy. Aj naďalej 
by som chcel využívať moje skúsenosti 
a vedomosti v prospech obce, zachovať 
jej zvyky a srdečnosť, ktorou Lozorňania 
oplývajú.

Ján Kličman (42 r.), podnikateľ, SPŠD, 
Hlas – sociálna demokracia, č. 2 

1. Lozorno je miesto kde som sa narodil, 
vyrastal, podnikal a založil si svoju ro-

dinu. Je to moja rodina, kamaráti s kto-
rými som vyrastal, ľudia ktorých mám 
rád. Je to miesto kde žijem, vychovávam 
svoje deti, budujem a tvorím. Naša obec 
je obklopená krásnou prírodou. Leží v 
blízkosti Malých Karpát. Ponúka veľké 
množstvo turistických, športových a 
kultúrnych aktivít.

2. V dnešnej uponáhľanej a zložitej 
dobe akoby ľudia medzi sebou súperili 
a selektovali sa na jednotlivé skupinky. 
Dôraz na medziľudské vzťahy, ako keby 
zanikal. Je dôležité, aby sa ľudia v Lo-
zorne poznali a navzájom si pomáhali. 
Ústretovosť, úcta a tolerancia otvára 
dvere k zdravým medziľudským vzťa-
hom. Jednoducho povedané, aby ľudia k 
sebe boli ľuďmi. Aby naši seniori mohli 
prežiť jeseň svojho života v pokojnej 
atmosfére, v bezpečnom prostredí s 
potrebnou zdravotnou starostlivosťou 
a zachovaním kontaktu s rodinou, vy-
budovať pre nich zariadenie a vytvoriť 
im prostredie s pocitom domova. Deti a 
mládež sú budúcnosť. Chcem, aby svoj 
voľný čas trávili zmysluplnou činnosťou 
a uvedomujem si ako je rozvoj v oblasti 
športu a záujmových činností dôležitý, 

vzhľadom aj k dnešnej komplikovanej 
dobe. S rozumom hospodáriť s rozpoč-
tom, nezadlžovať obec pri nesprávnych 
rozhodnutiach pri výbere dodávateľov či 
zhotovovateľov. Riadiť sa heslom, dva-
krát meraj, raz rež. Bezpečnosť v cestnej 
premávke závisí od kvality ciest. Cieľom 
je dosiahnuť dlhodobé a kvalitné výsled-
ky pri rekonštrukciách a výstavbe miest-
nych komunikácií, ako aj ďalšom zveľa-
ďovaní a budovaní v našej obci.

3. Disponujem skúsenosťami v úlohe 
zamestnanca ako aj zamestnávateľa, 
poznám obidve stránky pohľadu na 
vnímanie a porozumenie potrieb ľudí. 
Po 6 rokoch prevádzkovania ubytova-
cieho zariadenia som mal možnosť sa 
stretnúť s ľuďmi rôznych sociálnych po-
merov. Túto skúsenosť by som rád vyu-
žil pre zlepšenie medziľudských vzťahov 
našich spoluobčanov. Po 20- ročných 
skúsenostiach viem narábať s každým 
eurom. Vždy sa snažím urobiť z mini-
ma maximum. Premyslené a efektívne 
hospodárenie chcem nastaviť aj v úrade. 
Efektívne využívať finančné zdroje, zvá-
žiť všetky výzvy a každé rozhodnutie a 
zhodnotiť pre a proti.

Pri kandidátoch sú uvedené nasledujúce údaje: titul, meno, priezvisko, vek, zamestnanie, najvyššie ukončené vzdelanie, príp. 
škola, politická príslušnosť, volebné číslo a fotografia. 

Kandidátom na starostu obce Lozorno sme položili tri rovnaké otázky: 

1. Čím je pre vás Lozorno zaujímavé a čo sa vám na živote v ňom páči? 
2. Čo by ste v Lozorne chceli zmeniť alebo zlepšiť? 
3. Aké vaše doterajšie pracovné skúsenosti vám môžu pomôcť v práci starostu?

Prinášame vám ich odpovede v pôvodnom znení.

Predstavujeme kandidátov na starostu obce Lozorno 



| 12 |

Spravodaj obce Lozorno ročník XX     číslo 4     júl/august/september 2022

Mgr. Ľuboš Tvrdoň (49 r.), starosta obce 
Lozorno, VŠ – odbor pedagogika, nezávislý 
kandidát, č. 3  

1. V Lozorne žije veľa dobrých ľudí. Žije 
tu aj moja rodina. Osobitne mám rád, 
keď starší ľudia začnú spomínať na 
minulosť a vtipkovať. Stačí sadnúť na 
bicykel a o pár minút ste v Karpatoch. 
Západy slnka, priehrada či okolité lúky 
sú nádherné. Pred 20-timi rokmi sme si 
toto miesto spoločne so ženou vybrali a 
nikdy sme toto rozhodnutie neoľutova-
li. Stretávame sa tu s ľuďmi, ktorým na 
tejto obci záleží a mňa to napĺňa a dáva 
mi to chuť tvoriť. Lebo ľudia sú to najdô-
ležitejšie čo Lozorno má.

2. V prvom rade by som chcel dokončiť 
rozbehnuté projekty. Najbližší rok nás 
čaká modernizácia základnej školy a prí-
prava rozšírenia materskej školy. Rovna-
ko prioritou bude rekonštrukcia domu 
smútku. Popri týchto väčších projektoch 
by som rád pokračoval v rekonštrukcii 
interiéru „starého kulturáku“ a našich 
miestnych komunikácií. Jedna vec je  vý-
stavba, kde by som mohol menovať celý 
zoznam úloh. V druhom rade, a rovnako 
dôležité je „ťah“ smerom dovnútra, t.j. 
podporovať aktívnych ľudí a ich tvorivú 

energiu. Táto oblasť má rovnakú priori-
tu, ako budovanie infraštruktúry. Obec 
bez angažovaných a tvorivých občanov, 
ktorí si navzájom dôverujú sa bude roz-
víjať pomalšie. 

3. Hovorí sa, že starosta sa prvé štyri 
roky len učí. A ja som sa naučil veľmi 
veľa. Preto by som mohol povedať, že po 
týchto rokoch, ktoré sú za mnou mám 
celkom dobré predpoklady na funkciu 
starostu pre ďalšie funkčné obdobie. 
Viesť obec je ako viesť orchester, v kto-
rom dôležitú úlohu hrá každý občan, 
poslanec či pracovník úradu. Musia ve-
dieť spolupracovať a dobre znieť. To je 
možné len vtedy, ak starosta dokáže po-
čúvať a hľadať riešenia problémov. Musí 
zvládnuť prácu s ľuďmi. A to, či sa mi 
to darí rozhodnú ľudia vo voľbách. Na 
záver asi to najdôležitejšie. Keďže táto 
práca je služba na 24 hodín 7 dní v týžd-
ni, starosta potrebuje podporu vlastnej 
rodiny. A tú ja mám a som jej za to veľmi 
vďačný. 

Mgr. Marián Závodný (37 r.), riaditeľ 
mestskej organizácie, Vysoká škola ekonó-
mie a manažmentu verejnej správy, nezá-
vislý kandidát, č. 4

1. Lozorno ma jednoducho očarilo. Hľa-
dal som pre svoju rodinu pekné a bez-
pečné miesto obklopené prírodou, so 
športovými možnosťami a dobrou do-
stupnosťou do blízkych miest. Malebnú 
dedinku, modernú a tradičnú zároveň. 
Dodnes ma ohromuje svojou krásou 
a možnosťami. Obzvlášť ma uchvátila 
priehrada a jej okolie, športové možnos-
ti - kúpanie, turistika, bicyklovanie. Lo-
zorno mi proste „chutí a voní“. Často je 
z obyčajnej prechádzky po okolí aj výni-
močný gastronomický zážitok a tú zmes 
borovicového lesa, zeme a vody už 4. rok 
nosím v sebe ako vôňu svojho domova. 

2. Aj keď som v Lozorne len 4. rok vi-
dím, že táto obec má nevyužitý poten-
ciál, s ktorým sa dá pracovať a rozvíjať 
ho. Prioritou je odstránenie všetkých 
prekážok a bariér, technických aj pomy-
selných, aby obec mohla fungovať ako 
celok (jedna komunita) a obecný úrad 
slúžil všetkým Lozorňanom, lebo tí jeho 
chod financujú. Vecne by som sa chcel 
venovať hospodáreniu s vodou a energe-
tickej sebestačnosti obce. Súčasne pod-

poriť šport (ľadová plocha, multifunkčné 
ihrisko), či obnoviť krčmu na štadióne. 
Mimoriadnu pozornosť by som venoval 
vyváženej podpore miestnych spolkov a 
organizácií. 

3. Osem rokov pracujem ako riaditeľ Ve-
rejnoprospešných služieb Stupava a ria-
dim tím, s ktorým zabezpečujem napr. 
vývoz smetí, údržbu verejnej zelene, 
verejné osvetlenie a rozhlas, prevádzku 
zberného dvora a pohrebníctva, údržbu 
mestského majetku, čistotu verejných 
priestranstiev, rozvoz stravy dôchod-
com a iné. Vďaka tejto práci a môjmu 
vzdelaniu v oblasti manažmentu, fi-
nancií a verejnej správy mám v riadení 
samosprávy a verejných financií nie len 
teoretické vedomosti, ale aj praktické 
skúsenosti. Získal som podporu viace-
rých „starousadlíkov“ a deviati z nich sa 
rozhodli kandidovať spoločne so mnou 
za obecných poslancov. Preto si dovo-
ľujem uchádzať sa o vašu priazeň v naj-
bližších voľbách. 

Pri kandidátoch sú uvedené nasledujúce údaje: titul, meno, priezvisko, vek, zamestnanie, najvyššie ukončené vzdelanie, príp. 
škola, politická príslušnosť, volebné číslo a fotografia. 

Aj im sme položili dve nasledujúce otázky: 

1. Čím je pre vás Lozorno zaujímavé a čo sa vám na živote v ňom páči? 
2. Čo by ste v Lozorne chceli zmeniť alebo zlepšiť? 

Prinášame vám ich odpovede v pôvodnom znení.

Predstavujeme kandidátov na poslancov obecného zastupiteľstva
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Slavomír Beleš MBA (45 r.), riaditeľ a 

konateľ spoločností, VŠ, Spolu - občianska 
demokracia, č.1

1. Lozorno je obec, kde som sa  narodil, 
prežil detstvo, dospel a žijem tu spolu so 
svojou rodinou. Vďaka tomu si budujem 
vzťah k tejto dedine a prírode okolo celý 
život.

2. Skvalitniť život bežným obyvateľom, 
pomáhať sociálne ohrozeným v maxi-
málnej miere ako to verejné financie 
dovolia, zlepšovať služby pre obyvateľov 
a infraštruktúru v obci. V rámci platfor-

my „Spoločne pre naše Lozorno“, sme 
pripravili komplexný program, ktorého 
realizácia nadväzuje na predchádzajúci 
program a zlepší život obyvateľom obce. 
Je dobré, že sme dali obecné financie do 
poriadku a sme na prichádzajúcu ener-
getickú krízu v Lozorne  pripravení. Nie 
je čas na experimenty a chaos ktorý 
predvádzajú rôzne „skupinky“ na sociál-
nych sieťach. Kandidujem ako súčasť 
„Spoločne pre naše Lozorno“ preto, aby 
v Lozorne ostala zachovaná kontinuita a 
istota, že aj v zložitých časoch, ktoré nás 
čakajú to spolu zvládneme.

Ing. Ivan Bočev  (62 r.), súkromný podni-
kateľ, SVŠT strojnícka, nezávislý kandidát, 
č.2

1. Lozorno je nádherná dedina na Záho-
rí odkiaľ pochádza moja manželka, na-
rodili sa tu moje dve deti a tri vnúčatá 
a žijem tu už 35 rokov. Najviac sa mi na 
Lozorne páči možnosť relaxovať v krás-
nej prírode v okolí Lozorna, či už na pre-
chádzkach v horách, alebo pri vode VN 2 
„Priehrade“ alebo VN 1 „Kejda“ kam cho-

dím rekreačne „rybárčiť „. Mám tu veľmi 
veľa kamarátov a priateľov a cítim sa tu 
veľmi spokojne a šťastne.

2. Chcel by som, aby si Lozorno naďa-
lej zachovalo dedinský ráz a charakter 
a aby sa tu prestali zavádzať „mestské 
maniere“, proti vôli občanov a aby sa tu v 
budúcnosti realizovali zmysluplné pro-
jekty na zlepšenie kvality života mojich, 
našich všetkých spoluobčanov.

Ing. arch. Miroslav Drahoš (46 r.), se-
nior projektový manažér v stavebníctve, VŠ 

– fakulta architektúry, nezávislý kandidát, 
č. 3

1. K Lozornu mám silný vzťah, vyrástol 
som tu a všetci moji predkovia odtiaľto 
pochádzajú. Neprestávam obdivovať 
krásne prírodné prostredie do ktorého 
je naša obec zasadená, zároveň ho treba 
neustále chrániť. Teším sa zo stabilné-
ho, dokonca rastúceho počtu športo-
vých a kultúrnych klubov, zvýšeného 
sebavedomia a hrdosti obyvateľov na 
Lozorno. Pracoval som na zlepšení štan-
dardu verejných priestorov, ich vyššej 
bezpečnosti a komfortu.

2. Svet okolo nás sa mení oveľa rých-
lejšie ako sme boli zvyknutí a úspešní 
budú tí, ktorí sa vedia prispôsobiť. Nie 
je jednoduché prijímať zmenu zažitých 
zvyklostí, zároveň je povinnosťou vede-
nia obce hľadať najlepšie nové riešenia 
pre obyvateľov. Špeciálne pre mladú ge-
neráciu je dôležité vytvárať podmienky 
porovnateľné s okolím. Posledné 4 roky 
som ako poslanec aktívne pracoval v 
rámci „Spoločne pre naše Lozorno“ vo 
viacerých oblastiach, hlavne stavebnej. 
Cením si túto skúsenosť a som hrdý na 
spoločne dosiahnuté výsledky na ktoré 
by som rád ďalej aktívne nadviazal.

JUDr. Jakub Foltýn (28 r.), interný práv-
nik, vysokoškolské vzdelanie druhého stup-
ňa, nezávislý kandidát, č.4

1. Lozorno je obcou, v ktorej žijem 
mimo svojho prvého roku prakticky od 
narodenia, tu som vyrástol a dospel, pre-
žil som tu mladosť plnú zážitkov a tak 
mi prirodzene prirástlo k srdcu. Svojim 
spôsobom som tu získal základy do ži-
vota. Na Lozorne sa mi páči, že svojou 
polohou, vybavenosťou, no zároveň 
pokojom a okolitou prírodou vytvára 
ideálne prostredie pre plnohodnotný 
mimomestský život nás všetkých od dô-
chodcov, cez občanov v strednom veku a 
tínedžerov, až po tých najmladších.

2. Myslím si, že Lozorno ako obec stojí 

na perfektných základoch, na ktorých 
je potrebné ďalej stavať a rozvíjať jeho 
potenciál. V aktuálnom období neistôt, 
mám za to, že je žiadúce a nevyhnutné 
zamerať sa najmä na potreby a záujmy 
jeho občanov.  Úlohou poslancov obec-
ného zastupiteľstva by malo byť aktívne 
vnímať aktuálne nedostatky a vytvoriť  
plán ich odstránenia, tak aby nám ži-
vot v našej obci prinášal naďalej radosť. 
Základ pre takýto postup predstavuje 
otvorený a prístupný obecný úrad pre 
každého občana, ktorý sa naň potrebuje 
obrátiť.

Lucia Hájniková (44 r.), manažér projek-
tov Verejnoprospešné služby Stupava, SPŠ 
stavebná - odbor technické a informatické 
služby, nezávislá kandidátka, č. 5

1. Lozorno je moja rodná obec, žijem tu 
so svojou rodinou a mám tu veľa dob-
rých priateľov. Páči sa mi okolitá príro-
da, dostupnosť do väčších miest a cítim 
sa tu dobre.

2. Nejdem sa rozpisovať a sľubovať „Čo 
by keby...“, ale môj názor je, že samosprá-
va a obyvatelia obce by mali spolu roz-
hodovať o veciach a väčších projektoch 
spolu, každý názor by mal byť vypočutý. 
Držím sa myšlienky: Jediný spôsob ako 
robiť dobre svoju prácu, je milovať to, čo 
robíš.
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Andrea Havlová (46 r.), živnostníčka, dip-

lomovaná fyzioterapeutka, SŠ, nezávislá 
kandidátka, č. 6

1. Lozorno je miesto, ktoré má veľký po-
tenciál. Láka turistov, športovcov, rodin-
ky s deťmi a ponúka nielen veľké vyžitie 
a adrenalín, ale aj pokoj a oddych v krás-
nom prostredí prírody, lesov a priehra-
dy. Máme vybudovanú kopu športovísk, 
širokú ponuku rôznych živnostníkov, 
či už kozmetičky, kaderníčky, obchody 
s potravinami, reštaurácie, autodielne.. 
a obyvatelia nemajú potrebu chodiť do 

veľkomesta, práve naopak, dobrota a 
milota lozornianskych ľudí ich drží pri 
svojej živnosti aj napriek ťažkým dobám 
covidovým. Priateľstvo, susedská pomoc 
a empatia sú veci, ktoré toto miesto ro-
bia krásnejším.

2. Som srdcom zdravotník a milujem 
svoju prácu a chcem medzery v ponúka-
ných, či už zdravotníckych, alebo sociál-
nych službách zaplniť a zlepšiť. A chcem 
zasa chodiť na Papučáky a iné zábavy, 
ktoré boli perfekné!

Ing. Michal Hesek (37 r.), riaditeľ spoloč-

nosti, STU v Bratislave, Stavebná fakulta, 
nezávislý kandidát, č. 7

1. Lozorno je moja rodná obec, kde žijem 
celý svoj život a v súčasnosti tu žijem aj 
so svojou rodinou, deťmi a manželkou. 
Takže pre mňa je Lozorno veľmi dô-
ležité vzhľadom na to, že tu mám celú 
rodinu.

2. Lozorno ako obec v blízkosti hlavné-
ho mesta potrebuje svoj strategický a 
dlhodobý udržateľný rozvoj, ktorý pri-

náša výhody pre obec a ľudí v obci. Z 
môjho pohľadu sa to nedeje vzhľadom 
na to, že už viac ako 4 roky nevieme ako 
obec schváliť územný plán a ten pre roz-
voj obce je najdôležitejší. Preto by som 
chcel priniesť zmeny na obec tak, aby 
obec pomáhala veci realizovať a nie ich 
zastavovala a bránila v rozvoji a hľadala 
rôzne cesty prečo sa to nedá. Obec má  
hľadať cestu ako pomôcť ľuďom, hlavne 
mladým rodinám, ktoré chcú zostať v 
Lozorne bývať a to hlavne v dnešnej ťaž-
kej dobe.

Adriana Jánošová (49 r.), zdravotná ses-
tra, SŠ zdravotnícka, nezávislá kandidátka, 
č. 8

1. V Lozorne žijem od narodenia a nikdy 
mi nenapadlo meniť svoj pobyt. Nemám 
problém tak ako ostatní dochádzať do 
práce do Bratislavy. Dokonca mi nepre-
kážajú ani občasné vtipy o Záhorákoch. 
Vždy viem na ne adekvátne reagovať 
a mnohých ľudí tým prekvapím. Som 
hrdá na našu dedinu, prírodu, na ľudí 
ktorí tu žijú. Nie vždy síce všetci spolu 
vychádzajú. Ale to je úplne normálne. 
Naopak nás to posúva, aby sme sa zdo-
konaľovali a vylepšovali život v našej 
obci. Naše Lozorno milujem.

2. Ako sa vraví, vždy je čo zlepšovať a 

zdokonaliť. Veľa ľudí ma v obci pozná, 
pracujem ako zdravotná sestra a rada 
pomáham ľuďom. A to je moja priori-
ta. Chcem sa zamerať na dostupnejšiu 
zdravotnú starostlivosť o občanov, sta-
cionár pre občanov nielen denný ale aj 
24-hodinový, samozrejme v spolupráci 
so zdravotníckym zariadením. Venovať 
sa viac rómskym občanom. Zachovať 
tradície našich predkov, pokračovať v 
nich a dať priestor rozvíjajúcim sa talen-
tom. Môj sen je nájsť ľudí, ktorí by sa ve-
novali folklóru od detí až po dospelých 
a obnoviť krásu nielen našich krojov ale 
celkového života na dedine.

Ing. Ľubomír Jochim, (46 r.), projektový 
manažér a konzultant, vysokoškolské vzde-

lanie 2. stupňa (Ekonomická Univerzita, fa-
kulta podnikového manažmentu), nezávislý 
kandidát, č. 9

1. Lozorno je mojím domovom už vyše 
20 rokov, za ten čas som tu spoznal mno-
ho skvelých ľudí a rôznych komunít, zís-
kal mnoho priateľov. Títo ľudia, skvelá 
strategická poloha obce a okolitá príroda 
robia z našej obce unikátne miesto pre 
život. A to nielen tým, v akom stave to je 
dnes, ale z môjho pohľadu aj potenciá-
lom, ktorý je v ľuďoch. Len ich treba ešte 
viac zapájať do diania, viac využiť ich 
schopnosti a skúsenosti. Spoločne ľudia 

dokážu vždy viac, ako jednotlivci.

2. Aj keď zrejme nikomu nemohlo unik-
núť, že za posledné 4 roky sa v obci toho 
realizovalo a zlepšilo skutočne veľa, s ko-
legami zo „Spoločne pre naše Lozorno“ 
si uvedomujeme, že neustále rastúca 
dedina musí pokračovať v podobnom 
tempe rozvoja aj naďalej. Pripravili 
sme 49-bodový program, každý jeden 
bod sme detailne premysleli spoločne a 
stojíme za jeho realizovateľnosťou. Pre-
čítajte si ho prosím pozorne a vyjadrite 
svoj názor vo voľbách.

Ján Kličman (42 r.), podnikateľ, SPŠD, 
Hlas – sociálna demokracia, č. 10

Pán Kličman je predstavený medzi kan-
didátmi na starostu obce Lozorno, str. 11
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Peter Mihá-
lik (37 r.), IT 
špecialista, SŠ 
s maturitou, 
Spolu – ob-
čianska de-
mokracia, č. 13

1. Páči sa mi 
pokoj, ktorý 
tu je aj počas 
pracovného 

týždňa a to, že sa pohybujem v prostre-
dí, v ktorom som mal rodinné zázemie 
a zažil tie najlepšie veci. Tým, že som 
vyrastal v meste a tu som trávil všetky 
víkendy a prázdniny, som ten kontrast 
anonymity mesta s intimitou dediny 
vždy nejako viac vnímal. Páčia sa mi 
mnohé časti obce a jej okolia, ku ktorým 
sa viažu spomienky z detstva.

2. Chcel by som, aby klamstvo nebolo 
cnosťou, ale hanbou. Chcel by som, aby 

sme sa vedeli viac počúvať a vnímať. 
Uvedomujem si, že to je vyhlásenie po-
dobné tomu, keď si niekto želá celosve-
tový mier, ale byť úprimný a vnímavý v 
prvom rade k sebe a potom k svojmu 
okoliu je niečo, bez čoho sa nikam ne-
pohneme. A hýbať sa potrebujeme, lebo 
jediná konštanta v živote je zmena. Ak 
nedokážeme byť otvorení sami k sebe a 
svojmu okoliu a to hlavne v situáciách, 
keď je nám to najmenej príjemné, tak sa 
ako spoločenstvo nikam nepohneme.

Milan Maxa (39 r.), podnikateľ, SŠ, nezá-
vislý kandidát, č. 12

1. Lozorno je pre mňa miestom, kde 
som sa narodil, prežil mladosť a kde ži-
jem so svojou rodinou. Páči sa mi jeho 
charakter malej, ale dynamicky sa rozví-
jajúcej obce. Ako rodák z Lozorna som 
si tiež zamiloval okolitú prírodu, ktorú 
považujem za jeden z hlavných bonusov 
bývania v našej obci.

2. Oceňujem mnohé aktivity, ktoré vied-
li v posledných rokoch ku skvalitneniu 
života v našej obci. Osobne by som však 
chcel prispieť k riešeniu niektorých dl-
hodobo zanedbávaných a podceňova-
ných oblastí. Konkrétne ide napríklad 
o problematiku obecnej vody a kanali-
zácie, rozvoja okolia obce, či zjednodu-
šenie byrokracie na stavebnom úrade. 
Verím, že náš spoločný program v rámci 
platformy „Lozorno má na viac“ dokáže 
skvalitniť život obyvateľov v našej obci.

Mgr. Ladislav Krechňák (52 r.), advokát, 
Právnická fakulta UK, Freie Universität Bre-
men, Spolu – občianska demokracia, č .11

1. Lozorno je najkrajšou dedinou v naj-
krajšej časti najkrajšej krajiny s množ-
stvom najlepších ľudí na svete. A tým je 
povedané všetko.

2. Predtým ako aktívny občan a teraz už 
4 roky aj ako poslanec a zástupca sta-
rostu poctivo robím na tom, aby dedina  
bola krajšia, aby u nás bolo viac poriadku 
a bezpečnosti v uliciach, viac úcty a reš-
pektu navzájom. Aby veci fungovali. Aby 
sa opravilo, čo sme zdedili a aby sme k 
tomu pridali aj nové, posúvajúce vpred. 
V tom chcem pokračovať. Nech nám 
našu dedinu závidia. Mnohé na čom 

mi záleží je už rozbehnuté, ale treba to 
dokončiť (prestavba domu smútku a 
okolia), mnohé sa začalo pripravovať (re-
prezentatívne námestie pred kostolom 
či zásadná prestavba autobusových za-
stávok) a mnohé zatiaľ nosím iba v hlave 
(vynovenú Hlavnú ul., systém výhod a 
zliav pre ľudí s trvalým pobytom v obci, 
opravenú stanicu a jej okolie). Hlavne 
musíme ešte veľa spraviť pre to, aby Lo-
zorno bolo  pre každého - mladšieho či 
staršieho, bývajúceho na ktorejkoľvek 
ulici, tu narodeného alebo včera prisťa-
hovaného.

Jana Nerádová (56 r.), živnostník, SPŠ 

stavebná - odbor pozemné stavby, nezávis-
lá kandidátka, č.15

1. Lozorno je, ako hovorím svojim pria-
teľom, prvá naozajstná dedina na ceste 
z Bratislavy. Strategická poloha, blízke 
lesy, priehrada, ale hlavne záhorácka 
mentalita s krásnym nárečím, toto všet-
ko je môjmu srdcu blízke. V detstve som 
tu trávila prázdniny a v dospelosti som 
tu našla prácu, ktorá ma bavila a napĺ-
ňala. Naši „štamgasti“ sa mi stali mojou 
ďalšou rodinou, a jeden z nich dokonca 

mojim životným partnerom. A keď vás 
obklopujú ešte aj skvelí susedia, potom 
viete, že bývate na dobrej adrese.

2. Hovorí sa, že zmena je život, no nie 
všetko meniť treba. Tradície, tie nám 
musia ostať, tie si budeme hýčkať. Zme-
nu si žiada prístup občanov k obecným 
orgánom a naopak. Rada by som svojim 
úsilím prispela k zlepšeniu tejto ko-
munikácie. Páčilo by sa mi ozdravenie 
spolupráce obce s poľnohospodárskym 
družstvom a miestnymi firmami.

Ing. Marek Nemeček (52 r.), ekonóm, VŠ, 
Smer – sociálna demokracia, Slovenská ná-
rodná strana, č. 14

1. Ľuďmi a koloritom obce. Páči sa mi 
vidiecky charakter obce, spôsob života, 
zasadenie do prírody. Čas tu plynie po-
malšie, ľudia sú úprimnejší, viac si po-
máhajú. A krásne vyprávjajú.

2. Vrátiť Lozorno Lozorňanom. Neplatiť 
neúmerne veľa za vodu, smeti, domy. 
Pamätáte sa, o koľko menej ste v minu-
losti platili za komunálny odpad? Koľko 
stála voda? Koľko ste platili za dom a po-
zemok? A koľko bolo zamestnancov na 
obecnom úrade?

Chcel by som, aby sme sa viac starali o 
tých, ktorí to potrebujú, predovšetkým o 
seniorov a mladé rodiny. Na modernizá-
ciu školy sa plánuje dať viac než 4 mi-
lióny. A čo starší občania? Staráme sa o 
ich záujmy a potreby dostatočne? Máme 
plán, ako im pomôcť, keď nebudú mať za 
čo kúriť? Sme schopní sa celodenne po-
starať o najstarších? Pokiaľ ide o mladú 
generáciu, čo sa urobilo pre výstavbu 
nájomného bývania? Nevoľte so staros-
tom aj „jeho“ poslancov. Zastupiteľstvo 
má starostu kontrolovať, nie mu všetko 
schvaľovať.
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Jozef Zeman (49 r.) , vedúci predajne, 
stredoškolské vzdelanie, nezávislý kandidát, 
č.20

1. Lozorno je dedina v ktorej žijem od 
útleho detstva, je to miesto a prostredie, 
v ktorom ma vychovali moji rodičia, a ja 
som mal možnosť tu vychovať svoje dve 
dcéry. Na živote v Lozorne sa mi páči 
jeho vidiecke kúzlo, očarujúca príroda a 
plnohodnotný život.

2. Chcel by som zlepšiť kvalitu života 
rómskych obyvateľov Lozorna, a spojiť 
ich v jeden celok. Aktívne vnímať ich 
problémy a riešiť ich nedostatky. Ako 
kandidát na poslanca do obecného za-
stupiteľstva v Lozorne.

Ing. Jana Trnková  (61 r.), účtovníčka, eko-
nómka, vysokoškolské vzdelanie II.stupňa, 

nezávislá kandidátka, č. 19

1. Zaujímavé je tým, že je „pjekný kúšček 
světa na Záhorí“. Som Záhoráčka a keď 
sme s manželom pred vyše tridsiatimi 
rokmi dostali príležitosť tu pracovať a 
usadiť sa, tak sme ju využili, hoci vtedy 
sme o Lozorne vedeli málo. Asi nejaký 
inštinkt, lesy alebo poloha miesta nás 
sem nasmerovali. Keďže tu žijem viac 
ako polovicu môjho života vidím, ako sa 
dedina rozrastá, modernizuje, prispôso-
buje novým príležitostiam a poskytuje 
vyžitie pre jej obyvateľov vo viacerých 
občianskych zoskupeniach. Mám tu 

známych a priateľov.

2. Som vďačná za to, že som mala mož-
nosť v posledných štyroch rokoch sa 
podieľať na niektorých zmenách, ktoré v 
našej dedine nastali. Chcem načúvať po-
trebám ľudí, lebo ich myšlienky, nápady 
a podnety zmeny iste prinesú. Tešila by 
som sa, keby sa zlepšili vzťahy medzi 
všetkými občanmi, keby sme sa všetci 
viac vzájomne počúvali a rešpektovali. 
A tiež z toho, aby starší osamelý občan 
mohol využiť sociálne zariadenie, ktoré 
by bolo v Lozorne.

Jozef Piliar (47 r.), podnikateľ, SOU spo-
ločného stravovania Námestovo, Národná 

koalícia, Nezávislí kandidáti, č. 18

1. Obec sa nachádza v priamej blízkosti 
lesov a priehrady, čím poskytuje mne 
a mojej rodine mnohé aktivity v príro-
de, napríklad turistiku a cykloturistiku, 
ktoré aktívne vykonávame. Lozorno má 
dobrú občiansku vybavenosť a dostup-
nosť. Som rodák zo stredného Sloven-
ska, ale nesmierne sa mi páči miestne 
nárečie a spoznal som tu veľa dobrých a 
srdečných ľudí.

2. Čo sa týka zlepšenia, mojim hlavným 

cieľom je, aby bola zabezpečená trans-
parentnosť, kontrola a kvalita vykona-
ných stavebných realizácií v obci pri 
rekonštrukciách a nových projektoch. 
Ďalším mojim zámerom je presadenie 
rozvoja a prezentácie ľudovej kultúry, 
zvykov a tradícií, podporovať  vo veľ-
kej miere zapájanie sa detí a mládeže.  
A nakoniec by som spomenul našich 
športovcov a športové kluby, ktorým 
by sa mala venovať väčšia pozornosť a 
spravodlivejšia a primeraná podpora v 
rozvoji.

Ľuboš Peschl (56 r.), vedúci dopravy, SŠ 

s maturitou, Hlas – sociálna demokracia, 
č.17

1. Lozorno je pre mňa zaujímavé hlavne 
preto, že som sa tu narodil, vyrastal a ži-
jem tu. To znamená, že je to moja rodná 
obec a ako asi všetci mám k svojmu ro-
disku určitý vzťah,  dovolím si povedať, 
že dosť silný vzťah. Obec je zaujímavá 
hlavne svojou polohou, prírodou, oko-
lím, lokalitou. Na jednej strane Karpaty, 
hory, kopce, na druhej strane rovinaté 

lesy.

2. Bez veľkých sľubov a podľa svojich 
možností sa budem usilovať pre našu 
obec robiť to, čo bude na prospech ob-
čanom. Prioritou bude komunikácia s 
občanmi, zdravé a pekné životné pros-
tredie, zachovanie vidieckeho charakte-
ru obce, bezpečnosť občanov, podpora 
činnosti kultúrneho centra i športového 
klubu.

Mgr. Miroslava Oravská (50 r.), ekonóm, 
asistent auditora, Vysoká škola ekonómie a 
manažmentu verejnej správy v Bratislave, 

manažment malého a stredného podnika-
nia, nezávislá kandidátka, č. 16

1. Lozorno je krásna obec, v ktorej som 
od narodenia vyrastala, chodila do školy 
a už v detstve som sa zapájala do rôz-
nych aktivít obce.  Oceňujem dobrú 
dostupnosť do okolitých väčších miest 
ako aj okolitú prírodu, ktorá dlhodobo 
poskytuje oddych a relax. Lozorno je pre 
mňa zaujímavé práve tým, že aj napriek 
modernizácii si obec zachovala svoj  pô-
vodný charakter.  Verím, že svoj dedin-
ský ráz si zachová aj do budúcnosti.

2.  Lozorno sa od môjho detstva zmeni-
lo a stále sa mení. Stále je čo zlepšovať v 
športe, školstve, či kultúre. Záleží mi na 
zlepšení podnikateľského prostredia, či 
dobrej komunikácii medzi predstaviteľ-
mi obce a podnikateľmi. Dobrou voľbou 
je počúvať podnikateľov pôsobiacich v 
obci a zapájať ich svojimi nápadmi do 
rozvoja obce. Taktiež je potrebné počú-
vať všetkých občanov, lebo len spoločný-
mi nápadmi a ich realizáciou bude obec 
napredovať a bude sa nám tu Lozorne 
všetkým dobre žiť.
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Lozorno: Národný projekt Zdravé komunity 3B 
pôsobí aj v vašej obci
Zdravotný stav populácie žijúcej v ko-
munitách ohrozených sociálnym vylú-
čením je podľa odborníkov v porovnaní 
s majoritnou populáciou výrazne horší. 
Obyvatelia marginalizovaných róm-
skych komunít (MRK) v priebehu celé-
ho života častejšie trpia prenosnými aj 
neprenosnými ochoreniami, vrátane zá-
važných zranení. Bezprostrednými prí-
činami tohto neakceptovateľného stavu 
sú pretrvávajúce zlé životné materiálne 
podmienky na úrovni domácnosti i ko-
munít, zlá životospráva, psychosociálne 
faktory a nedostatočné využívanie zdra-
votnej starostlivosti. Tieto príčiny sú 
udržiavané komplexným a dlhodobým 
sociálnym vylúčením a súvisiacou me-
dzigeneračnou chudobou. Tieto vzájom-
ne sa ovplyvňujúce faktory vedú k nízkej 
zdravotnej gramotnosti, zdravotnému 
uvedomeniu, nezdravému životnému 
štýlu a vysokej psychosociálnej záťaži. 

Štátna príspevková organizácia Minis-
terstva zdravotníctva SR Zdravé regióny, 
preto v roku 2018 spustila národný projekt, 
pod názvom Zdravé komunity 3A na úze-
mí Bratislavského samosprávneho kraja. 
Národný projekt bol spustený ako pilotný 
v rokoch 2018 – 2020 a aktuálne beží jeho 
druhé projektové obdobie a to od 01. júla 
2020 s trvaním do 31. decembra 2022 pod 
názvom Zdravé komunity 3B. 

Aj keď je Bratislavský samosprávny kraj 
najrozvinutejším regiónom v rámci Slo-
venska, nachádzajú sa tu aj také lokality, 
ktoré sú svojimi podmienkami na život 
a tiež ďalším ukazovateľmi porovnateľ-
né s MRK na východnom Slovensku. 

Ohrozené skupiny tu čelia podobným 
rizikám i prekážkam a pre zabezpečenie 
zlepšenia tejto situácie je potrebné rea-
lizovať cielené intervencie. Ich cieľom je 
odstránenie rizík a nežiadúcich javov a 
to tak, že do procesu aktívnej zmeny sa 
zapoja obyvatelia cieľovej skupiny. Za-
meriavame sa na preventívne zdravotné 
programy, spolupracujeme s poskytova-
teľmi zdravotnej starostlivosti, priamo s 
klientom, so vzdelávacími inštitúciami 
ako sú materské školy, základné ško-
ly, komunitné centrá alebo záujmové 
kluby. 

Rovnako spolupracujeme aj s ďalšími 
pomáhajúcimi profesiami, samosprá-
vou a tiež s príslušným Regionálnym 
úradom verejného zdravotníctva.  

Na základe skúseností s realizáciou 
projektu v období 2018 - 2020 sme zis-
tili, ktoré oblasti je možné  ovplyvniť 
priamo a tiež, ktoré je možné ovplyvniť 
nepriamo prostredníctvom dlhodobého 

systematického pôsobenia a zlepšova-
nia podmienok pre zdravie. Realizujeme 
zdravotnú mediáciu, ktorá sa zameriava 
na podporu sociálneho začlenenia, rieše-
nie krízového a núdzového stavu, napr. 
v prípade epidémií alebo pandémií. 

Taktiež rozvíjame, podporujeme a rea-
lizujeme zdravotno-výchovné osvetové 
aktivity pre obyvateľov MRK a ďalších 
ohrozených skupín (napr. osamelé star-
šie osoby, osoby so zdravotným znevý-
hodneným, sociálne slabšie osoby, ľudia 
ohrození chudobou). Dôraz kladieme 
na realizáciu a ďalší rozvoj všetkých 
dostupných možností programu, ktoré 
majú zlepšovať podmienky pre zdravie. 

Od začiatku spustenia projektu bolo 
cieľom zlepšenie prístupu ľudí, ktorí sú 
ohrození rizikom chudoby a sociálneho 
vylúčenia ku kvalitným službám na za-
bezpečenie podmienok, ktoré sú nevy-
hnutné na uspokojovanie základných 
životných potrieb. 

Tento cieľ napĺňame prostredníctvom 
siete našich zamestnancov na pozícií 
asistent podpory zdravia, ktorí žijú 
a pracujú v danej komunite. Náplňou 
práce asistenta je zabezpečenie a šírenie 
základnej zdravotnej osvety v komunite, 
komunikácia medzi obyvateľmi a poskyto-
vateľmi zdravotnej starostlivosti. Poskytuje 
informácie o prevencii, o zdravotnej starost-
livosti a zdravotnom poistení a o právach 
pacienta a poistenca. Asistent podpory 
zdravia formou osvetových aktivít zvyšuje 
zodpovednosť obyvateľov komunity za 
vlastné zdravie a identifikuje rizikové 
faktory a potreby súvisiace so zdravím 
znevýhodnenej komunity. Spolupra-
cuje s terénnymi sociálnymi pracov-
níkmi, s rómskymi asistentmi učiteľa, 
s pracovníkmi komunitných centier a 
mimovládnymi organizáciami zamera-
nými na pomoc znevýhodneným komu-
nitám a vymieňa si s nimi informácie a 
skúsenosti z terénnej práce. 

Asistent podpory zdravia získava všetky 
svoje znalosti formou špecializovaných ško-
lení zameraných na rozširovanie vedomostí 
a zručností prostredníctvom odborných a 
skúsených lektorov.

Na jeseň roku 2021 podpísala príspev-
ková organizácia Zdravé regióny v rámci 
národného projektu Zdravé komunity 
3B zmluvu o spolupráci s Nemocnicou 
s poliklinikou v Malackách. V rámci spo-
lupráce pôsobí v nemocnici asistentka 
podpory zdravia, ktorá pracuje pôsobí 
nielen na vybraných oddeleniach ale aj 
v ambulantnej časti. 

V národnom projekte Zdravé komunity 
3B pôsobí aktuálne 14 asistentov pod-
pory zdravia v 13-tich lokalitách: Gajary, 
Malacky, Malé Leváre, Pezinok, Plavec-
ký Štvrtok, Rohožník, Studienka, Veľké 
Leváre, Vysoká pri Morave, Závod, Zá-
horská Ves, Zohor a tiež v obci Lozorno.

V obci Lozorno pracuje asistentka pod-
pory zdravia, Helena Biháriová. 

Helenka nastúpila do národného pro-
jektu v roku 2021. O možnosti pracovať 
ako asistentka podpory zdravia sa do-
zvedela prostredníctvom vedenia obce. 
Pomohli jej aj so zaslaním žiadosti a 
životopisu. Keďže rada pomáha ľuďom, 
v tejto profesii videla príležitosť venovať 
sa práve tejto oblasti – pomoci ľuďom v 
núdzi. Helenka pomáha priamo v osade. 

Vo svojom voľnom čase spolupracuje 
aj s OZ Cesta mladých, ktorá v Lozorno 
prevádzkuje projekt Edubox. 

Helenka o svojej práci povedala: „Mojou 
prioritou je pomáhať ľuďom – obyvateľom 
mojej obce, bez rozdielu všetkým, ktorí sú v 
núdzi a potrebujú pomoc. Zameriavam sa 
najmä na podporu rómskych detí a pracu-
jem na rozvoji ich vzdelávania a talentu.“

Viac sa o národnom projekte Zdravé ko-
munity 3B a tiež o asistentke Helenke 
dozviete na webovej stránke organizácie 
Zdravé regióny www.zdraveregiony.eu/
zdrave-komunity-3b/ alebo na sociálnej 
sieti Facebook - www.facebook.com/zdra-
veregiony.eu.

Národný projekt Zdravé komunity 3B je 
realizovaný vďaka podpore z Európske-
ho sociálneho fondu v rámci Operačného 
programu ľudské zdroje.

Foto: Zdravé regióny

Pani Helena Biháriová



| 18 |

Spravodaj obce Lozorno ročník XX     číslo 4     júl/august/september 2022

Pozvánky na najbližšie podujatia

Rozprávková nedeľa v CK Lozorno
spojená so súťažou o najkrajšiu tekvičku

Mesiac úcty k starším

ČERTICE

Koncert: 
Preßburger Klezmer BIG Band

„Lozornský pedál 2022“ - cyklistické preteky do vrchu sú tu opäť! 

16.10.2022 o 16:00 hod.

Divadlo Zábavka: Lotroviny mojej babky

Bábkovo- činoherná inscenácia s pesničkami je určená pre 
celé rodiny a deti od 5 rokov. Pozbierané príbehy našich star-
kých aj prastarkých spolu vytvorili krásnu rozprávku o ich 
láskavých poznaniach, dedkovských radostiach a babkov-
ských skúsenostiach. 

Vstupné: 3 €

Pred predstavením môžu rodinky priniesť svoju originálnu 
ozdobenú či vyrezávanú tekvičku a zapojiť sa do súťaže o zau-
jímavé ceny. Vyhodnotenie prebehne po predstavení.

30.10.2022 o 18:00 hod. v CK Lozorno

s originálnym názvom Škriepky v Chiozze.
Komédia, kde ženy s ich poriadne podrezanými jazykmi rozví-
ria pokojnú atmosféru prímorskej dedinky a rozpútajú hotové 
peklo medzi mužmi.

Vstupné: dobrovoľné. Výťažok bude použitý na potreby ochot-
níckeho divadla.

Preteky sa uskutočnia v sobotu 8.10.2022. Príďte si zmerať 
svoje cyklistické sily - dôležité je zúčastniť sa a okrem toho 
zažijete príjemnú športovú atmosféru! Ostatní môžu prísť po-
vzbudiť cyklistov na štart i do cieľa, ktorý bude na priehrade v 
Lozorne.

Štart bude o 11. hodine. Na výber sú dve trasy, jedna pre cest-
né a druhá pre horské bicykle.

Pretekári sa môžu prihlásiť v deň pretekov v mieste štartu do 
10:30 h., alebo  už teraz online na web adrese www.lozorno.sk/
pedal.

Štartovné je 10 €. Bližšie informácie sa dozviete na Facebooku: 
Lozornský pedál 2022 - cyklistické preteky do vrchu.

Organizátori sa tešia na každého, kto svojou účasťou podporí 
tento športový deň.

23.10.2022 od 15:00 hod. v sále ŠK Lozorno

Program pre našich milých seniorov pripravia deti z Lozorna.

Ochotnícke divadlo VaDiDlo Lozorno 
vás srdečne pozýva na premiéru divadelnej 

hry od Carla Goldoniho

20.11.2022 o 18:00 hod. 

v sále CK Lozorno

Doprajte si skvelý hudobný zážitok s kape-
lou PKB a s hosťujúcou dychovou sekciou.

Táto jedinečná slovenská formácia, inšpi-
rujúca sa emotívnou a tanečnou hudbou zo 
strednej a východnej Európy známou ako 
klezmer, je zároveň najlepšie hodnotenou 
skupinou svojho zamerania na území býva-
lého Československa. 

Jej energický hudobný „kokteil“ je podma-
nivo namiešaný zo židovskej, z balkánskej a 
orientálnej hudby, ako aj zo slovenského a 
cigánskeho folklóru – to všetko s originál-
nou esenciou súčasných moderných štýlov.

Vstupné: 8 €
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Pozvánky na kurzy

Kurz paličkovania

Otvárame TANEČNÉ KURZY v CK Lozorno

Hľadáte pre seba na dlhé jesenné večery nejakú zaujímavú a 
tvorivú aktivitu? 

Ponúkame vám kurz paličkovania, ktorý by mohol postupne 
prerásť do pravidelnej činnosti a stretávania sa v klube. 

Učiť sa paličkovať budete od úplných základov, ale môžu sa 
pridať aj tí, čo to už ovládajú. 

Nájdite si na seba čas a niektorý deň v týždni (podľa záujmu a 
voľného termínu) by ste sa stretávali v klube dôchodcov. Sa-
motný kurz bude bezplatný, ale je nutnosť zadovážiť si valec a 
aspoň 10 párov paličiek ( spolu 20 ks), ďalej bavlnky a špendlíky 
dlhé 4,5cm. 

Prihlásiť sa môže akákoľvek veková kategória, ale ideálne kvôli 
zručnosti od 10 rokov, či už dievčatá a ženy, alebo aj chlapci či 
muži. 

Je možnosť si paličkovanie najprv vyskúšať na zapožičanom 
valci a paličkách. Tak neváhajte a poďte do toho! Máte mož-
nosť rozšíriť svoje zručnosti a vytvoriť si partiu skvelých ľudí. 

Bližšie informácie a prihlášky u Janky na tel. č.: 0948 930 403.

Pre začiatočníkov aj mierne pokročilých máme opäť ponu-
ku tanečných kurzov v Centre kultúry Lozorno. Kurz sa 
otvorí pri dostatočnom počte párov, tak neváhajte, prihláste 
seba a svoju polovičku, nahovorte kamarátov a roztancujte 
svojej nožičky počas jesenných večerov. 

Začiatočníci: Utorky 17:45 - 18:45 hod.
Mierne pokročilí: Štvrtky 17:45 - 18:45 hod.

Cena kurzu: 85,- eur na osobu (študenti 75,- eur)

Kurz: 10 lekcií

Treba sa prihlásiť v páre.

Prihlášky: info@astradance.sk. 
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V tureckom meste Dogubayazit bolo 
v jeden augustový týždeň veselo. Toto 
východoturecké mesto ležiace neďaleko 
Iránu hostilo lozornianskych turistov, 
ktorí 26.8.2022 pokorili najvyšší vrch 
krajiny -  5 137m vysoký Ararat.

Majestátny starovulkán s typickou bie-
lou čiapkou dal turistom zabrať. Vysoká 
nadmorská výška totiž spôsobila menej 
kyslíka vo vzduchu, na vrchole hory až 
o polovicu, a tak sa výstup spomalil na 
prešľapovanie z nohy na nohu. 

Ponáhľať sa našťastie nemusel nikto,  
tieseň v pľúcach bola síce nepríjemná, 
no zmierňovala ju rovnako dych vyráža-
júca krása štítu, ktorý si svojou ľadovou 
nádherou okamžite podmanil všetky 
bunky v tele každého z nás a vytvoril 
nezabudnuteľnú chvíľu nabitú emócia-
mi, ktoré vháňajú slzy do očí. Tak chutí 
šťastie horolezcov.

Takáto chvíľka blaha však nie je zadar-
mo. Nášmu chladnému snežnému raju  
predchádzalo horúce prašné peklo, ktoré 
útočilo na naše pľúca rovnako nemilo-
srdne ako nadmorská výška. Okolie po-

horia totiž pokrý-
vajú tony prachu, 
ktorého sa nedá 
zbaviť. Suť, štrk, 
kamenné lavíny, 
vietor a neúnavné 
koníky putujúce z 
tábora do tábora s 
ťažkým nákladom 
neustále roztan-
covávali kúdoly 
prachu. V prvom 
tábore, vo výške 
3400 m, sa s tým 
ešte ako-tak dalo 
popasovať, keďže k 
dispozícii bola jed-
noduchá sprcha 
a tečúca voda, v 
druhom tábore, vo 

výške 4 100 m, sme už také vymoženosti 
nemali, a tak sme na to všetci kašľali. A 
to doslova.

Od výstupu však dobrého turistu len 
tak hocičo neodradí a po povinnej akli-

matizácii sa celá 
20-členná skupina 
vydala na náročný, 
6-hodinový výstup. 
Vyrážalo sa ešte 
pred východom 
slnka, o druhej 
v noci. Na cestu 
sme si svietili len 
čelovkami, čo bolo 
vlastne aj celkom 
šťastné rozhodnu-
tie, keďže najťažšie 
a najstrmšie úseky 
ostávali zahalené 

tmou až do chvíle, keď už nebolo cesty 
späť.

Keď sa rozbrieždilo, už sa aj spievalo.  
Na ceste do výšin sme míňali tím z Irá-
nu, ktorému bolo tak veselo, že si počas 
prestávky na oddych aj zanôtili. Keď nás 
znovu dobehli, od-
menili sme sa im 
pre zmenu my a 
takého Macejka 
veru ani Turecko, 
ani Irán ešte ne-
počul. Obecenstvo 
bolo nadšené, po-
niektorí Iránčania 
si s nami dokonca 
pohmkávali a pre-
behli k slovenské-
mu tímu. Takýto 
umelecký zážitok 
bol príjemným 

spestrením výstupu, no našu cestu bolo 
treba dokončiť načas a keď Macejko a 
veselá vrava dozneli v ozvenách hôr, po-
brali sme sa aj my.

Po niekoľkých hodinách suť a štrk vy-
striedali veľkolepé snehové lány posiate 
fascinujúcimi kryštálikmi ľadu, ktoré 
sa trblietali v slnkom zaliatom ráne ako 
diadém. Tu človek pochopí, že vystúpiť 
na vrchol vôbec nemusí byť jediný cieľ 
cesty. Každý z nás prežíval svoje osobné 
kúzlo výnimočným a neopakovateľným 
spôsobom, ktoré sa potom na vrchole 
Araratu jednotne prenieslo do objatí a 
radosti všetkých turistov. Slová tu boli 
zbytočné.

Zo zasneženého summitu sme sa vrátili 
späť do teplého leta a ešte pár dní spo-
znávali chute, kultúru, tradície a ľudí v 
kurdskej časti Turecka. Výborne nám 
padli turecké kúpele s neopakovateľnou 
masážou, horúce minerálne pramene, 
historické pamiatky, kúpanie v slanom 
jazere Van a litre čierneho čaju s kockou 
cukru, ktorý sa v Turecku pije od rána 
do noci. Prežili sme dobrodružstvo ako z 
rozprávky, a to aj bez lietajúceho kober-
ca. Ten vlastne turisti ani nepotrebujú, 
stačia predsa dobré turistické topánky...

Text: Ria Margetinová, foto: Alojz Dvoran

Ako Macejko s našimi turistami na Ararat vystúpil


